
És difícil treballar des de l’oposició, sobretot per la 
desconsideració constant que hem rebut durant aquests 
quatre anys, quasi mai s’ha volgut arribar a un consens amb 
l’oposició, només en escasses excepcions ho han intentat. 
Tot i aquest context, no hem parat de fer propostes durant tot 
el mandat:
· incomptables instàncies, més d’un centenar, que hem 
presentat, de denúncia o de proposta, reclamant serveis o 
avisant de perills.
· hem posat a aprovació fins a 70 propostes de mocions, 
alguna de tant important com demanar les subvencions per a 
la redacció dels plans d’adequació de les urbanitzacions o la 
d’actuació després de la nevada de l’any passat.
· hem presentat fins a 37 plecs d’al·legacions, la majoria 
d’elles amb propostes en positiu que sistemàticament han 
estat ignorades, poques estimacions hem obtingut.
· en tots els plens ordinaris hem presentat bateries de 
preguntes, per intentar tenir la informació que el govern no 
dóna
L’Entesa d’Esquerres es presenta de nou a les eleccions del 
proper mes de maig, perquè en aquests quatre anys hem 
après allò que cal deixar de fer i ara sabem què és el que cal 
proposar: transparència perquè tothom sàpiga què es fa i 
què passa; equitat, perquè tothom sigui tractat de la mateixa 
manera; coherència amb un únic missatge i amb sentit 
comú; participació perquè la ciutadania té dret a decidir i el 
govern té l’obligació d’escoltar; cohesió, fer del nucli urbà i 
les urbanitzacions una sola població.

L’Entesa està formada per gent d’aquí,de les urbanitzacions i 
del poble com en Pep, president de l’Associació de Veïns de 
Castellar d’Índies; la Tina, lluitadora infatigable a l’escola; les 
Pilar, dues dones que sembla que mai defalleixen treballant 
pel poble i per Castellar d’Índies; l’Àngel, únic impulsor 
d’expressions culturals a Sant Cebrià els últims anys; la 
Mireia, jove i amb la il·lusió de promocionar l’esport; la Fina i 
en Niubó, preocupats i motivats per Vistamar; l’Alícia i 
l’Àlex, incansables a can Palau; la Maria, professora a 
l’institut de Canet; l’Albert, jove disposat a donar vida al nucli 
urbà on viu; l’Antoni, director de cinema i compromès amb 
Sant Cebrià; en Pepi, l’artista, la seva capacitat creativa no 
té límits; i la Teresa, més de 70 anys de vida lluitant pels 
demés.
I ara, a més, tenim l’experiència necessària d’aquests 
quatre anys i amb en Jordi de nou al capdavant, estem 
disposats a reinventar junts Sant Cebrià. T’esperem el 
proper 26 de març, vine i ens coneixeràs.
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    QUATRE ANYS TREBALLANT PER SANT CEBRIÀ  

"Transparència, equitat, coherència, participació, 
cohesió i experiència; aquests són els principis de 
l'Entesa  per reinventar junts Sant Cebrià, el nostre 
poble" 
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 La transparència, una eina imprescindible

Gràcies a les enquestes que estem fent les companyes i companys de l’Entesa 
d’Esquerres, hem constatat el que ja sabíem, una de les coses que preocupa 
especialment a Sant Cebrià: la manca de transparència en la informació i en 
la gestió municipal. 
La majoria de la gent demana informació, desconeix què passa al seu municipi, 
com es gestionen els seus impostos, quines decisions es prenen. 
En aquests anys no hi ha hagut mai un canal fluid amb la ciutadania.
Els pocs exemplars apareguts de la revista Recull, revista d’informació de 
l’Ajuntament, han estat més la veu de CiU, que l’opinió d’un equip de redacció 
objectiu, o d’informació dels esdeveniments del poble i les seves urbanitzacions. 
Fins i tot, en el darrer número, es desinformava més que informar, amb 
historietes relatives a un institut imaginari.
La ràdio no ha estat al servei de Sant Cebrià, gestionada per una empresa 
privada, mai ha tingut la voluntat de donar informació al poble a través d’antena, 
mai s’ha escoltat o difós un acte, mai hem escoltat una notícia relacionada amb 
Sant Cebrià, ni tan sols la promoció dels actes municipals.
La informació que arriba de la gestió municipal és del tot incompleta i opaca, no 
es fa publicitat dels acords dels plens. 
Hi ha resistència a facilitar la informació necessària, a nosaltres com oposició, i 
a la ciutadania en general. 
El silenci és la resposta habitual a qualsevol queixa, denúncia o consulta dels 
veïns i veïnes de Sant Cebrià. 
Poques, poquíssimes vegades es dóna resposta a les instàncies presentades.
Tot això ha de canviar. 
Aquest és un dels nostres objectius, la transparència en la informació i en la 
gestió. 
No pot ser que no se sàpiga què passa al nostre ajuntament. La informació, és 
l’eina bàsica per ser transparents.

Pilar Bardajil
Adherida a ICV

 Un ayuntamiento abierto a todos los ciudadanos de Sant Cebrià de Vallalta

Es el caso de un colectivo pequeño, pero muy emprendedor, de gente joven 
residente en este municipio, que durante dos años lleva intentando formar un 
club de patinaje. Siempre siguiendo el protocolo marcado por el consistorio, 
como han sido todas las instancias presentadas para poder ser atendido. En 
este caso primero por el técnico de deportes, segundo, por el regidor de 
deportes. En ambas actuaciones siempre se ha denegado esta posibilidad, 
alegando que el problema era de espacio de horarios, todos ellos ocupados 
por otras actividades (futbol sala y básquet), intentando crear una 
incompatibilidad irreal y un enfrentamiento inútil con esas otras disciplinas 
deportivas.
Pero, como la ilusión en la gente joven es lo último que se pierde, siguen 
intentando formar esta nueva actividad de patinaje, acompañando su solicitud 
con firmas de madres que residen y llevan a sus hijos/as a la escuela de Sant 
Cebrià, y que hasta ahora para poder desarrollar esta actividad deben 
desplazarse a otro municipio. Es lamentable que habiendo instalaciones para 
desarrollar esta u otras, actividades deportivas, se tengan que hacer fuera del 
pueblo.
Este es el ayuntamiento de Sant Cebria que se denomina “abierto a todos los 
ciudadanos” Esta es su forma de crear oportunidades para la gente joven, de 
promocionar la práctica sana de deportes, de fomentar actividades para 
niños/niñas de Sant Cebrià. Hasta en el deporte parece ser que el trato no es 
el mismo para todos y todas la ciudadanas, también aquí impera el capricho 
irracional del gobierno municipal.

José M. Niubó
Adherit a Entesa d'Esquerres

     Reflexions d'una tarda de dissabte

Aquesta tarda, mentre gaudia d’aquests petits moments d’oci que de tant en tant 
podem arrencar a les nostres atrafegades vides, ha caigut a les meves mans 
una ressenya de Joaquin Estefania sobre un assaig del sociòleg Salvador Giner, 
titulada Sense alternativa (suplement Babelia, EL PAÍS 26/2/11).
Ha estat en aquest precís moment quan he alçat els ulls del diari i he passejat 
un cop més la mirada per les muntanyes bromoses pintades de violeta tant 
pròpies de la caiguda de la tarda als boscos de Sant Cebrià, aquest meravellós 
paisatge nostre, i m’ha vingut a la ment el projecte de Vistamar II que 
catapultarà part d’aquest bell trosset d’horts i sureres que, com si d’un quadre es 
tractés, posen al meu davant. Ràpidament he esborrat aquest pensament que 
volia enfosquir la meva plàcida tarda de dissabte i m’he endinsat novament en la 
lletra petita. En el seu article, Joaquin Estefania ens resumeix a grans trets el 
llibre El futuro del capitalismo amb aquestes paraules “del moment de crisi 

actual i de les seves amenaces: atur desbordat, assetjament al benestar públic, la misèria pròpia o aliena, els 
conflictes bèl·lics estretament vinculats a causes econòmiques, els danys morals o anímics d'un treball o un 
mercat lligats a l'ordre o al desordre capitalista, l'esgotament del medi ambient (torna a la meva ment l’ombra de 
Vistamar II) i, sobretot, les il·lusions perdudes”. I m’he aturat en això últim, i he somrigut per dins, doncs fa molt 
poquet, gairebé un any, he tingut la gran sort  de conèixer un grup de ciutadans de Sant Cebrià  que m’ha obert 
les seves portes, gent senzilla i treballadora, i el més important, plena d’il·lusions, persones que potser, encara 
que no enarborin cap bandera, grata estones del seu temps lliure per reunir-se, discutir, discrepar, consensuar i 
decidir accions que ells mateixos durant a terme per canviar l’estat de les coses al nostre poble. I quan al final 
de l’article, se’ns planteja com a possible sortida no utòpica del carreró sense sortida aparent en el que estem 
ficats, “la implantació d’una societat decent precedida d’una necessària reflexió sobre el capitalisme que tingui el 
substrat d'una austeritat compartida: igualitària, que permeti l'existència de les diferències culturals i personals i 
el respecte i la recompensa al mèrit, però que no sigui compatible amb les immenses desproporcions en la 
riquesa que ha fomentat fins avui el capitalisme, de l'austeritat igualitària com a principi moral de convivència 
que no avali les perilloses retallades del benestar social  i  les polítiques redistributives necessàries per capacitar 
a la ciutadania a exercir els seus drets i complir els seus deures, sinó que exigeix l'eliminació de l'opulència 
innecessària i insolent, i el malbaratament”, torno a somriure per dins i penso amb satisfacció que els meus nous 
amics van pel bon camí.

Maria Rotés
Adherida de l'Entesa d'Esquerres
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  Crònica de plens  

Ple ordinari del 24 de febrer de 2011
Ple amb molt poca substància. En el seu punt segon es proposava la creació del registre d’interessos dels 
electes, per a la propera legislatura. En aquest punt l’Entesa d’Esquerres (Ed’E) va proposar que tothom 
tingués accés a la declaració d’interessos dels regidors, en contra de ser restringit només a casos de “legítim 
interès” que no se sap ben bé què vol dir, només calia protegir dades que no afecten a la declaració (número 
de compte, matrícula de cotxe, ...). La nostra proposta va despertar cert recel en algun regidor de CiU, però 
finalment va ser aprovada per unanimitat.
Un altre punt si més no, divertit, va ser el de la modificació pressupostària. Quan l’Ed’E demana explicacions 
de a què responen les modificacions, el “flamant” nou regidor d’hisenda reconeix que no en té ni idea, 
simplement proposa i signa una modificació sense conèixer a què es destinen les despeses incrementades. 
No és d’estranyar, llavors, que les finances municipals estiguin en la ruïna, amb gestió com aquesta és el més 
normal. El més trist, però,és que la resta de regidors, responsables de les àrees on es fan les modificacions, 
tampoc saben”exactament” a què corresponen els increments. Com deien, divertit, si no fos tan perillós.
Es va aprovar una moció de l’Ed’E per afavorir una llei que reguli l’abús de la banca en els desnonaments 
hipotecaris (veure www.iniciativa.cat/santcebria).
De les preguntes formulades orals i escrites (veure web) destaquem que afirmen sense cap dubte que no 
compliran la llei i la ràdio pública no emetrà espais electorals gratuïts en la campanya de les municipals. 
Trobareu totes les preguntes i les respostes a la web.
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Jordi Parés
Regidor de l'Ed'E-ICV 

  Cultivar la cultura

A estas alturas, ya nadie 
puede discutir que en Sant 
Cebrià no se le da ninguna 
importancia a promover la 
cultura. La falta de un 
espacio donde los ciudada-
nos/as puedan desarrollar 
sus diferentes actividades 
es la prueba de ello.
Cultivar una cultura cercana 
es construir unos mecanis-
mos nuevos de adaptación, 
que nos sirven para cono-

cer, aprender, imaginar, explorar crecer como personas. Y como pueblo. La cultura no puede ser un lujo, es un 
articulo de primera necesidad para todos/as, debemos de conectar con ella.es parte de nuestra identidad.
Ojala que en el futuro podamos tener un espacio comprometido con la comunidad.

La cultura da al hombre la capacidad de reflexionar sobre sí mismo. Es ella la que hace de nosotros seres 
específicamente humanos, racionales, críticos y éticamente comprometidos. A través de ella discernimos los 
valores y efectuamos opciones. A través de ella el hombre se expresa, toma conciencia de sí mismo, se 
reconoce como un proyecto inacabado, pone en cuestión sus propias realizaciones, busca incansablemente 
nuevas significaciones, y crea obras que lo trascienden. — (UNESCO, 1982)

Tina Guasch
Adherida d'ICV
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 Visca les eleccions 2011

En diverses ocasions s’han sol·licitat, 
repetidament, actuacions com que ens 
arreglin els forats dels carrers, que 
ens posin una xarxa per solucionar les 
caigudes de les pedres a la carretera 
de can Palau, al poble, a la nova 
vorera que ens han fet, s’ha demanat 
bancs, cendrers, papereres i infinitat 
de coses, ... que per regla general no 
arribaven mai.
Doncs companys tot arriba, visca les 
eleccions!, visca les ganes de 
demostrar en deu minuts el que no han fet en quatre anys! El que 
obliden de dir és qui ho demana, i el temps que fa que ho sol·licitem, 
novament moltes gràcies a les eleccions, perquè ja tenim de tot, 
suposo que això deu ser perquè també ens entrin ganes de votar, i el 
que també és de ben suposar, és que tots recordem els quatre anys 
que fa que de tot aixó no hem tingut res de res. Mira que si també els 
hi entren ganes de posar l’autobús interurbà, o és que això ja no se 
soluciona amb quatre “xavos”.

Alícia Martínez
Adherida a ICV

 Qualsevol gestió ha de ser eficaç i eficient

Ara farà gaire be cinc anys que com a president de l’Associació de Veïns de 
Castellà d’Índies, he hagut de tractar amb l’Ajuntament diferents assumptes 
relacionats amb la urbanització. La meva relació fins a les hores, havia estat 
com per a molts de vosaltres la d’un ciutadà més que accedeix a l’Ajuntament 
per tramitar algun que altre permís o fer alguna reclamació.

Han estat aquests cinc anys de treball i de relació amb l’Ajuntament, els que m’han permès trobar les 
respostes al fet de que els projectes, les accions, o els compromisos que s’havien de dur a terme es fessin 
eterns, que l’ordre de les coses dins dels procediments s’alterés, capgirant el que per a mi era de sentit comú.
Vaig arribar a creure que els temes que afectaven a la nostra urbanització no tenien cap prioritat ni cap tipus 
d’interès per ser resolts, tot i que les reunions amb l’Ajuntament fossin participatives i amb esperit constructiu. 
Amb el temps, i observant com es desenvolupaven la resta de temes que l’Ajuntament duia entre mans, la 
manera de fer, els terminis i els objectius a assolir, es convertien en un denominador comú en tot allò que era 
sota la seva responsabilitat.
On era dons el problema? Sempre he tingut molt clar, provocat per una deformació professional, que per donar 
un bon servei és necessària una gestió eficaç i eficient dels recursos dels quals es disposa i dels seus 
procediments, elements vitals per assolir els objectius amb el menor cost possible. I justament aquest és al 
meu entendre el problema del nostre Ajuntament, no controlar ni governar els procediments que duen a terme 
el seu equip de treball, donen com a resultat aquests símptomes i massa sovint les respostes que durant 
aquest cinc anys ens hem trobat sobre la taula.
Sense una gestió eficaç i eficient, per molts recursos humans o econòmics que es tinguin, difícilment es pot 
tirar endavant un municipi.

Pep Casas
Independent de l'Entesa 
d'Esquerres
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